
O B Č I A N S K A  R A D A 
PSpravodaj

     Pani jeseň už drží v rukách farebný štetec 
a na prírode zanecháva stopy svojej vlády. 

Opäť sa k Vám 
môžem prihovoriť 
po roku, ktorý bol 
pre našu mestskú 
časť napriek kríze 
a zlej ekonomickej 
situácii v meste 
p r e d s a l e n v 
n i e k t o r ý c h 
o b l a s t i a c h 
ú s p e š n ý . N a 

začiatku roka sme 
sa zišli-poslanci  i zástupcovia občianskych 
rád, aby sme bilancovali, čo sa nám podarilo, 
a čo treba riešiť v tomto roku. Zhotovili sme 
plán najdôležitejších investícií, ktoré by bolo 
potrebné zrealizovať. Vzhľadom na finančnú 
situáciu na veľké projekty nebol priestor, ale 
podarilo sa vyriešiť tak prepotrebný vstup do 
cintorína v Podlaviciach,  čiastočne zatrubniť 
kanalizáciu v Skubíne, upraviť vstup na 
poštu, dokončiť asfaltovanie chodníka na 
Podlavickej ceste a mnoho malých drobností, 
ktoré nám obyvateľom strpčovali život. 
 V tejto súvislosti  sa vrátim do 
obdobia leta, kedy som mala na návšteve 
priateľku, ktorá bola  u nás pred viac ako 20 
rokmi, kedy sa mi narodil  syn. Bola 
nesmierne prekvapená obrovskou zmenou, 
ktorá viditeľne zmenila Podlavice. Pamätala 
si nevzhľadné  sídlisko, neupravené ihriská, 
starý obchod, zablatené zastávky MHD. Áno, 
veľa sa tu zmenilo a verím, že aj naďalej 
nájdeme riešenia, ktoré nám všetkým 
skvalitnia život. Mám na mysli aj vybudovanie 
stojísk na kontejnery, parkovacie miesta, 
opravené chodníky a mnoho iných 
potrebných vecí. 
 V roku 2013 bude presne 25 
rokov, kedy som sa prisťahovala do Podlavíc,  
Naozaj sa od vtedy veľa zmenilo, veľa ešte 
treba zmeniť. Klady a zápory navzájom sa 
dopĺňajú. Klady však môžu byť aj záporné, 
keď  nám ich hádžu pod nohy, posúvajú 
človeka raz k eufórii, inokedy k depresii, 
úbytok síl a nedostatok riešení hádže do 
jedného vreca víťazov i  porazených, prvých 
aj posledných. Jedinou cestou však je byť 
lepší. Skúsme byť láskavejší, vnímavejší a 

múdrejší. V tomto roku je vyhlásený 
Európsky rok aktívneho starnutia  a solidarity 
medzi generáciami. Nedá mi, aby som 
vysoko nevyzdvihla činnosť a aktivitu našich 
seniorov z denného centra Dúbrava. Toľko 
nápadov a aktivít im môže závidieť celé 
mesto! Sú príkladom reálneho naplnenia 
myšlienky spájania generácií, vzájomnej 
spolupráce a ohľaduplnosti. Poďakovanie 
patrí i  predsedovi Jozefovi Kreutzovi a 
členom občianskej rady, ktorí neúnavne nám 
poslancom pripomínali to, čo sme prisľúbili 
riešiť  a spoločne sme sa snažili  organizovať 
kultúrne a spoločenské podujatia v našej 
mestskej časti. Vďaka Vám všetkým!
    A na záver trošku zamyslenia, ktoré som si 
nedávno prečítala, keď som strati la 
najdrahšiu osobu svojho života, svoju 
mamu....Pripomeňme si   tieto slová  v deň 
Pamiatky zosnulých:
 Ž ivot  je krásny.... je plný 
nádherných maličkostí, kým sme tu, žijeme 
svoj život. Máme možnosť chápať ho, 
vychutnať  si jeho krásu a hľadať svoje 
šťastie. Nepremárnime ani jeden deň svojho 
života, lebo tak stratíme to, čo už nebudeme 
môcť získať späť. Buďme vďační za každé 
nové ráno, vážme si každého dňa, žime 
n a p l n o , b o j u j m e s p r e k á ž k a m i a 
nevzdávajme sa. Nič pravé nezískame bez 
námahy a niekedy aj bolesti. Pozerajme sa 
okolo seba, všímajme si krásu života a 
všetkých tých drobných maličkostí, ktoré 
často prehliadame. Učme sa chápať veci a 
vážme si ich, kým ich máme a nie až vtedy, 
keď  ich stratíme, lebo potom je už neskoro. 
Nikdy nebudeme mať tú moc, vrátiť veci 
späť, ale máme moc žiť tak, aby sme 
neľutovali svoje rozhodnutia. A keď prídeme 
na poslednú zastávku svojej životnej cesty, 
budeme vedieť, že sme urobili všetko, čo 
sme mohli. Bude nám ľúto rozlúčiť sa, ale 
zároveň pochopíme, že aj to je súčasť nášho 
života, a preto utrime si slzy a zabudnime na 
bolesť. Tešme sa zo života a buďme vďační 
za to, čo máme.
 
A nezabudnime,
 že život je krásny!

Doc. RNDr. Katarína Čižmárová, CSc. 
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     Dovoľte mi prihovoriť sa vám, nielen preto, že je na svete 
ďalšie číslo nášho Spravodajcu, ale najmä preto, že by ste mali 

vedieť, ako pracujú poslanci, ktorým ste 
dali svoj hlas. Úprimne poviem, v tomto 
roku sa veľa toho  v našom volebnom 
obvode neurobilo. V mestskej kase nie sú 
peniaze a od tých sa odvíja aj stavebná 
a rekonštrukčná činnosť. Aj preto sa 
chodník popod cintorínom na Podlavickej 
ceste dorába  až v týchto dňoch, aj preto 
sa nedarí dostavať  a „zreparovať“  plochu 
pred Poštou v Podlaviciach, ešte stále 
nemáme zrekonštruované plochy pod  

odpadovými  nádobami a pokrivkáva aj 
dokončenie kanalizácie v Skubíne na Bukovej  ulici. Tu by som sa 
pristavila, pretože za nedokončenú kanalizáciu môžu niektorí 
obyvatelia, ktorí si vysvetľujú mestské peniaze po svojom 
a namiesto do vlastných septikov a žúmp ( ktoré nemajú, alebo 
nepoužívajú) sa potichučky napojili do obecného zberača, ktorý na 
to nie je stavebne uspôsobený.. Celú vec riešia kompetentní 
a pravdepodobne padnú aj pokuty. 
     To, čo nemáme, vieme sami, to, čo (dúfam) budeme mať - je  
rekonštrukcia  ihriska vo vnútrobloku Gaštanová, Lipová a Limbová 
ulica. Pred 20-timi rokmi si toto ihrisko svojpomocne vybudovali 
oteckovia pre svoje ratolesti. Deti  vyrástli, mnohí z obyvateľov, ktorí  
ihrisko budovali už v Podlaviciach nebývajú, ale rastú nám ďalšie 
deti, ktoré sa tiež chcú hrať na čistom a upravenom ihrisku. 
Oslovila som riaditeľa Športových a rekreačných služieb mesta 
BB, pána Ivana Šaba, ktorý vyšiel  v ústrety a pomôže nám ihrisko 
skrášliť a zrenovovať. Vďaka tomuto pánovi sa napríklad deti  zo 
Základnej školy v Podlaviciach mohli  za symbolickú cenu naučiť 
lyžovať v stredisku Donovaly, pretože  spolu s pánom Šabom sme 
zabezpečili v tomto kalendárnom  roku lyžiarsky kurz aj pre deti so 
sociálne slabšieho prostredia. Momentálne intenzívne  pracujem  
na vybudovaní venčoviska pre psy, do ktorého nie je treba vložiť 
veľké peniaze, stačí minimum a do konca roka by sme základy 
venčoviska na našom sídlisku  mali mať. Spolu s pani Ivetou 
Sepešiovou ( ktorej vďačíme za iniciatívu pri vybudovaní detského 
ihriska z prostriedkov BBES) pracujeme na získaní priestorov pre 
Materské centrum. Keďže Kultúrny dom je mimoriadne náročný na 
vykurovanie, musíme sa obrátiť iným smerom a nájsť  vhodné 
miesto, kde by sa mamičky s deťmi aspoň  raz-dva krát týždenne 
stretávali, zacvičili  si, zatancovali pri  hudbe a podobne. Na tomto 
mieste by som sa chcela poďakovať členom Denného centra 
Dúbrava, ktorí nezištne pomáhajú pri organizovaní všetkých 
kultúrno-spoločenských podujatí ( Fašiangy, Deň detí, Deň matiek, 
Anna-bál, Cibuľačka, Jubilanti...) a vďaka ktorým je naša mestská 
časť známa aj  v rámci celomestských aktivít Rady seniorov 
(aktívnou členkou Rady seniorov je naša Elenka Šupolová). 
     Toľko, milí obyvatelia z mojej strany, najbližšie sa stretneme na 
pravidelnom podujatí Jubilanti – ale ako viete – stretávame sa 
v autobuse, v obchode, či  v škole, takže aj naďalej   budeme spolu 
riešiť  to, čo nás trápi. Aj keď to často krát nejde vyriešiť zo dňa na 
deň – stále platí, že aj najdlhšia cesta sa začína prvým, krokom. 
Želám vám veľa zdravia a príjemných chvíľ.

Ľubica Laššáková

Milí Podlavičania a Skubínčania

Občianska rada  pripravuje stretnutie s občanmi Podlavíc a Skubína, ktorí sa v tomto roku dožívajú 
svojho okruhlého jubilkea

Stretnutie s jubilantmi sa uskutoční 16.movembra 2012

Jubilantom aj touto cestou gratulujeme
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     Keď  som mala pripraviť diskusný príspevok 
k tejto téme , uvažovala som čože je to aktívne 

s t a r n u t i e , 
rozmýšľala som o 
akých aktivitách 
mám hovoriť, lebo 
pre nás v našom 
Dennom centre 
Dúbrava sú to 
všetko bežné veci. 
Keď sme p red 
š t y r m i r o k m i 
zakladali náš klub 
a dohodli sme sa , 

že sa budeme schádzať 1x  týždenne začala 
som a j mnohí iní členovia rozmýšľať, čo tam 
budem robiť. Myslela som si  že elán z nás po 
mesiaci vyprchá a je po akciách. Uvažovali 
sme , keďže sme nemali žiadne skúsenosti aký 
program, či  aktivitu vymyslíme. Radili sme sa 
so seniormi iných klubov. Ja sama som bola na 
skusoch v priamo v kluboch. No a veru teraz 
ani nevieme čo skôr ideme od akcie do akcie. 
Každý týždeň niečo nové. Stalo sa pravidlom, 
že všetko čo sa v našej mestskej časti udeje, je 
to v prvom rade zásluhou našich seniorov. 
Keby mi niekto povedal, že na dôchodku 
budem mať menej času, ako keď som chodila 
do práce tak sa mu vysmejem. Vždy som si 
hovorila, oddýchneš si prečítaš všetky knihy z 
domácej knižnice, porobím všetko okolo 
domácnosti no opak je pravda niekedy nemám 
čas ani na prečítanie dennej tlače. Nie preto, 
že by som mala veľa práce doma, ale preto, že 
neustále máme nejaké akcie v klube. Akcie, 
ktorí pripravujeme s našimi seniormi sú nielen 
u r č e n é s e n i o r o m , a l e a j v š e t k ý m 
spoluobčanom našej mestskej časti Podlavice 
– Skubín. Áno je to tak, mladí nemajú záujem 
podieľať sa na kultúrno - spoločenských 
akciách a stredná generácia na prípravu akcií 
nemá čas, nakoľko sú pracovne vyťažení a 
musia pracovať , aby si aj oni vyrobili nejaké 
dôchodky. No a my, čo sme už všeličo 
preskákali  udržujeme pulz života v našej 
mestskej časti. 
     Neverili by ste, ako naši  seniori pracujú v 
počítačovom krúžku pod vedení zdatného a 
ochotného vedúceho krúžku, ktorý je tiež 

našim členom. Niekedy nevedeli  ani zapnúť 
počítač a dnes im je práca s nim hračkou. 
Dnes už  bez problémov komunikujú medzi 
sebou, kontaktujú sa so svojimi deťmi a vnukmi 
doma aj v zahraničí. Vytvorili webovú stránku 
nášho klubu, Webovú stránku Občianskej rady 
Podlavice- Skubín , ako aj stránku Základnej 
školy do ktorej členovia aktívne prispievajú. 

Naši seniori pracujú aktívne aj so Základnou školou J. 
G. Tajovského, kde vlastne máme aj sídlo nášho klubu. 
Napr. naše seniorky žiakom prvého stupňa pripravili: 
Besiedku o výrobe mlieka, spracovanie mliečka na 
maslo, výroba tvarohu aj s ukážkami a detičky si mohli 
namútiť masielko. Taktiež v spolupráci so ZŠ 

J.G.Tajovského už po 2 roky naši  seniori  bežali maratón 
zdravia , ktorého sa zúčastnili  deti MŠ Podlavice- 
Skubín , žiaci  ZŠ JGT, ako aj  naše seniorky v klubových 
tričkách za aktívneho povzbudzovania, niektoré prebehli 
trať  v telocvični na ZŠ aj dvakrát. Krúžok kuchárok a 
šikovných rúk, taktiež veľmi aktívne pracuje a každý rok 
prispieva svojimi prácami, ako aj dobrotami, na 

výstavkách organizovaných mestom Banská Bystrica , 
ako aj  na našich výročných a vianočných posedeniach. 
varenie štiarcu „štiarc“  Literárno dramatický krúžok 
pracuje aktívne, pri príprave programov k rôznym 
kultúrnym udalostiam, napr. jubilantom, výročné členské 
schôdze a besiedky, kde hlavne skladá básničky naša 
dvorná básničkárka, vždy k aktuálnym udalostiam. 
Turistický krúžok už od jari začína zberom liečivých 
byliniek, zberom lesných plodov, poznávajú prekrásne 
zákutia v okolí Banskej Bystrice, Kremnických vrchov. 
Zúčastňujeme sa pravidelne športovej  olympiády, ktorú 
pripravuje mesto Banská Bystrica a naši  členovia sú 
úspešní a aj vlani doniesli  8 medailí. Aby som 
nezabudla dodať, máme svoju klubovú zástavu, svoje 
tričká a aj  svoju hymnu. Prečo v našej zástave a 
tričkách je cibuľa, preto, že sme vlastne CIBULIARI. No 
a aby som nezabudla aj na Rómov, aj keď niektorí sa 
budú čudovať  čo ich vlastne spomínam, ale keďže som 
najbližšia suseda v Rómskej osade mám ich tak trochu 
na starosti a práve že poznám , aké sú deti  v Rómskej 
osade veselé a živé, pekne spievajú a tancujú pozývam 
ich na naše slávnostné schôdze aby nám predviedli 
kúsok zo svojho umenia. Deti sa radi predvádzajú a sú 
vďačné za našu pozornosť. Taktiež  im zabezpečujeme 
pomoc v sociálnych a úradných záležitostiach. Aj naša 
najstaršia Rómka sa s nami zabáva. Naši seniori úzko 
spolupracujú aj s Občianskou radou, občianskym 
združením Podlavice-Skubín , so ZO SZPB . V 
spolupráci s týmito organizáciami  sme zabezpečili 
oslavy Dňa matiek a Deň detí v Malej Kyncľovej, / 
oddychový  lesopark/, kde sa stretli 3 generácie staré 
mamy, deti a vnuci. Pripravili sme Anna bál, oslavy SNP, 
cibuľačku, výlet na Kalište, oslavy jubilantov a vianočné 

        

besiedky. No a preto, že všetci  ťaháme za jeden 
povraz, je táto spolupráca na vysokej úrovni. Aby 
ste si nemysleli, že sa len zabávame , my aj 
pracujeme. Každý rok sa podieľame na úprave 
nášho cintorína, udržujeme okolie nášho 
kultúrneho domu, pošty, čistíme priestory okolo 
autobusovej zástavky a náš oddychový lesoparkv 
Kynclovej. No ako sami počujete tých aktivít je ozaj 
dosť no a navyše tohto roku sme sa aj rozcestovali 
a to ihneď z jari sme navštívili  Bešeňovú, kde sme 
sa poriadne vykúpali, vymasírovali a ponaprávali 
svoje choré kosti. Aby som naozaj nezabudla, ani 
raz sa v klube nerozprávame o chorobách , 
jednoducho pri  našich aktivitách na ne zabúdame. 
No a keď  sme si mysleli , že už máme aktivít dosť 
tak VÚC vyhlásila súťaž „Sedem divov nášho 
kraja“, no a naši  seniori sa toho chytili a začali sme 
cestovať. Najprv sme navštívili  kostolík v  Hronseku, 
niektoré z nás aj  keď  je to pre nás hanba, boli tam 
prvý krát. Naša ďalšia cesta viedla do Španej 
Doliny a neskôr do Kremnice. Záujem zo strany 
seniorov bol obrovský a veru ani sa všetci  nedostali 

do autobusu, ktorý  sme si zabezpečili u 
súkromného prepravcu. No a aby som nezabudla, 
práve naši traja členovia vyhrali súťaž VÚC „Sedem 
divov nášho kraja“  a navštívia Európsky parlament 
v Bruseli, za čo chcem poďakovať predsedovi VÚC 

p. Maňkovi. Tiež by som chcela pripomenúť, že 
naše seniorky svojimi príspevkami prispeli do knihy 
„Spomienky na moju Bystricu“  , ktorú vydala 
nadácia Zdravé Mesto Banská Bystrica a teraz už 
pracujeme na ďalších príspevkoch do druhej knihy. 
Teda toto je aktívne starnutie , nečakáme že niečo 
za nás niekto urobí, zabezpečíme si to sami 
vlastnými silami. Nie sme žiadnou príťažou pre 
mladšie generácie, ale sme ochotní odovzdávať 
mladým svoje cenné skúsenosti a zručnosti. 
Nesťažujeme sa na svoje zdravie, ktoré je často 
podlomené a snažíme sa žiť s dobou.

 Elena Šúpolová     EURÓPSKY  ROK  AKTÍVNEHO  STÁRNUTIA    
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                                                                              Spravodaj

   Mladý “ . .Toto 
p o m e n o v a n i e s o m 
dostal hneď  na prvom 
z a s a d n u t í 
n o v o v y t v o r e n e j 
O b č i a n s k e j r a d y 
Podlavice – Skubín 
v roku 2011. Nebránil 
som sa mu, veď  vekovo 
som medz i č l enmi 

Občianskej rady výrazný 
podpriemer. Ako jeden z mála z mladej 
generácie obyvateľov Podlavíc som mal záujem 
spoznať miesto Občianskej rady v našej 
spoločnosti, jej samotné reálne fungovanie t.j. 
činnosti, ktoré uskutočňuje v rámci svojej 
pôsobnosti, a preto som možnosť pracovať 
v Občianskej rade privítal. Hlavnou náplňou 
občianskej rady, ako to aj vyplýva z ustanovení 
o hlavných smeroch činnosti Občianskej rady 
Podlavice – Skubín je príprava a organizovanie 
kultúrno-spoločenských podujatí. Mojim prvým 
dotykom s touto náplňou bola akcia Cibuľačka, 
kde som plnil jeden z tých maličkých článkov, 
ktorý zapadol do celkovej  vydarenej podoby tejto 
akcie. Nasledovalo stretnutie s Jubilantami, 
Štefanská zábava a v neposlednom rade 
Fašiangová zabíjačka a pochovávanie basy. 
Popr i s tarš ích a skúsených kolegoch 
z Občianskej rady získavam cenné skúsenosti, 
rady pri organizovaní týchto podujatí, ktoré by 
som časom rád zúžitkoval. Všetky tieto akcie 
však majú jeden spoločný menovateľ - nezáujem 
mladých. Okrem poslednej menovanej akcie by 
bolo možné skupinu –násťročných a študentov 
spočítať na prstoch jednej ruky. Podlavice sú 
mladé sídlisko a mladí ľudia mnohokrát hľadajú 
zmysluplné naplnenie voľného času, no často sa 
im nenaskytne žiadna  možnosť. Na tomto 
krátkom priestore nechcem moralizovať, ako ho 
máme správne využiť, čo je dobré a čo zlé. 
Chcem len poukázať  na možnosť realizovať sa 
aj niekde inde a vyviesť nás mladých zo 
sídliskového stereotypu. Odhodlanie prejsť si 
cestu od prvotnej idey zorganizovania spoločnej 
akcie až ku konečnému zadosťučineniu 
v podobe spokojnosti všetkých zúčastnených 
alebo naopak kritiky mi nechýba. Nápady sú, len 
vyvstáva otázka či  je záujem o ich realizáciu zo 
strany nás mladých obyvateľov Podlavíc 
a Skubína. Za prvý  úspešný  krok a posun vpred 
bude možné považovať, ak si tento príspevok 
prečíta aspoň pár z Vás – mladých Podlavičanov 
a bude z neho prameniť nejaká reakcia. 

  Nakoľko sme generácia využívajúca 
internetovú komunikáciu, chcel by som Vám 
zároveň upriamiť pozornosť na stránku 
Občianskej rady Podlavice – Skubín.                  

 http://orpodlavice.meu.zoznam.sk/, kde 
samozrejme tí technicky zdatní nájdu aj kontakt 
na mňa. Ukážme spoločne, že aj  mládež  vie 
v Podlaviciach pripraviť spoločenské podujatie, 
ktoré si vytvorí svoju vlastnú históriu, tak ako 
niekoľko stálych akcií pravidelne organizovaných 
Občianskou radou Podlavice-Skubín. 

• Mgr. Michal Lepieš
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        Školský rok 2012/13 sa nesie v ZŠ J. G. 
Tajovského v Banskej Bystrici  v duchu zdravého 

životného štýlu a športu  . 
Čo viedlo riaditeľa školy 
Mgr. Mi lana Pápaya 
k takémuto zameraniu 
Programu školy? Boli  to 
predovšetkým alarmujúce 
štatistiky lekárov, ktoré 
upozorňujú na zníženú 
imunitu detí, ich vysokú 
chorobnosť a nárast 
obezity. Aj skúsenosti 
učiteľov telesnej výchovy 

potvrdzujú, že žiaci strácajú záujem o šport 
a fyzický pohyb, voľný čas trávia pasívnym 
spôsobom zábavy a relaxu, čo sa negatívne 
prejavuje na ich fyzickej  kondícii, vytrvalosti 
a zdraví. Vedenie školy sa preto rozhodlo zmeniť 
takýto stav, motivovať žiakov k športovým 
činnostiam a vytvoriť im  na to čo najlepšie 
podmienky. Zároveň  chce v celoročnom projekte 
zameranom na zdravý životný štýl a ochranu 
životného prostredia viesť žiakov k správnym 
s t r a v o v a c í m n á v y k o m , k p r e v z a t i u 
spoluzodpovednosti  za prostredie, v ktorom žijú, 
vytvoriť predpoklady pre ich environmentálne 
správanie sa v dospelosti.
        Riaditeľ školy zvýšil  počet vyučovacích hodín 
telesnej výchovy počas týždňa na tri v každom 
ročníku. V záujmovej činnosti podporil vznik 
športových a turistických krúžkov . Na škole pracujú 
atletický, turistický, stolnotenisový, futbalový, 
basketbalový, jazdecký, chodecký krúžok, 
Šporťáčik, netradičné športové hry i tanečný 
krúžok. Z celkového počtu 301 žiakov školy sa 
krúžkovej činnosti zúčastňuje pravidelne okolo 220 
detí. Pravidelné tréningy a príprava priniesli žiakom 
úspechy v športových súťažiach škôl, čo ešte viac 
podporilo ich záujem o šport a prebudilo bojovnosť, 
súťaživosť a vytrvalosť. Výborné úspechy 
dosiahli žiaci v stolnom tenise, vybíjanej, 
florbale,  kde postúpili do krajských kôl súťaží. 
Najvýraznejší skok však zaznamenali žiaci  v 
žiackej  chodeckej lige, v ktorej nastúpili tento 
rok ako úplní nováčikovia a už sa v hodnotení 
škôl posunuli na tretie miesto. Zároveň škola 
prebrala štatút organizátora žiackych chodeckých 
súťaží od ZŠ na Okružnej ulici.
        Škola sama zrealizovala niekoľko športových 
súťaž í a akcií. Okrem školských kôl už 
spomínaných súťaží za vydarené pokladáme 
podujatie Deň behu, do ktorého sa okrem všetkých 
žiakov školy zapojili  aj  pedagogickí a nepedagogickí 
z a m e s t n a n c i , p r a c o v n í c i e k o n o m i c k o – 
informačného úseku, školskej jedálne, detičky MŠ, 
ba dokonca vitálni  dôchodcovia z klubu dôchodcov 
Dúbrava. 

        Rodičia, učitelia, hostia i niektorí bývalí žiaci školy 
sa spoločne stretli aj na Podlavických olympijských 
fašiangoch, kde museli prejaviť svoju kondíciu nielen 
na tanečnom parkete, ale aj pri rôznych zábavno – 
športových aktivitách. Svoju fyzickú prípravu si mohli 
otestovať basketbalisti, futbalisti, bežci, či siláci 
v preťahovaní sa lanom. Nechýbala dobrá hudba 
a nálada.
         V jarných mesiacoch škola zrealizovala 
Športovú olympiádu 4 škôl z nášho školského 
obvodu športový deň  riaditeľa školy, didaktické 
hry pre žiakov I. stupňa ZŠ. V tomto školskom roku 
ešte plánujeme usporiadať súťažno - športové 
popoludnie Deň rodiny, počas ktorého si zmerajú sily 
deti so svojimi  rodičmi. Školský klub detí ako 
každoročne zorganizuje pre svojich žiakov turnaje vo 
futbale, vybíjanej  a atletický trojboj. K športovým 
aktivitám sme v školskom roku 2012/2013 priradili aj 
dopravnú výchovu v rámci krúžkovej činnosti 
v spolupráci s CVČ.
         Vyvrcholením športových aktivít sa stane masová 
akcia Bežia celé Podlavice, ktorú škola plánuje 
zrealizovať v máji 2013. Cieľom podujatia je pritiahnuť 
na bežeckú dráhu čo najviac obyvateľov Podlavíc 
a Skubína a motivovať ich k pravidelnému behu, 
rekreačnému športu, aktívnemu tráveniu voľného 
času, nech sa pohyb a šport stanú samozrejmou 
súčasťou ich životného štýlu. Zabezpečenie takejto 
hromadnej akcie si vyžaduje veľa času, ochoty , 
námahy a súčinnosť viacerých inštitúcií, ktoré by sme 
touto cestou chceli poprosiť o pomoc a spoluprácu. 
Zároveň pozývame všetkých obyvateľov Podlavíc 
a Skubína na túto akciu. Urobte krok k svojmu zdraviu!
            V oblasti výchovy k environmentálnemu 
správaniu sa žiakov a výchovy k správnym 
stravovacím návykom vypracovali pedagógovia 
celoročný projekt, ktorý sa bude realizovať na 
vyučovacích predmetoch, v rámci  krúžkovej činnosti, 
triednických hodín i v čase mimo vyučovania. 
Zámerom projektu je viesť žiakov k zodpovednému 
správaniu sa k sebe, k prírode a spoločnosti vôbec. 
V rámci vyučovacích predmetov získavajú žiaci 
poznatky z oblasti enviromentálnej výchovy, prírodných 
a spoločenských vied, zvyšujú svoju pohybovú 
kultúru, uč ia sa komunikačným zručnostiam 
a prosociálnemu správaniu. V rámci projektu chceme 
dosiahnuť, aby svoje vedomosti a schopnosti 
uplatňovali aj v konatívnej sfére a vytvorili si 
predpoklady pre návyky zdravého životného štýlu, 
prevzali  spoluzodpovednosť za ochranu planéty 
Zem, jej obyvateľov, kultúrnym a historickým 
pamiatkam. Nadobudnuté vedomosti a zručnosti budú 
prezentovať  počas projektového týždňa v mesiaci 
máj. Na prezentáciách radi privítajú svojich rodičov, 
príbuzných a známych.

                                                                                                              
Mgr. Iveta Dlhošová

P O S T R E H Y
najmladšieho člena OR

Učme sa hravo, žime zdravo!

   V budúcom čísle                                   „ Olersdorf ader Podlavicz...“
     
     Sporadicky sa v našom periodiku venujeme aj historickým zaujímavostiam Podlavíc a Skubína. Na našej webovej stránke 
som našla otázku, kam až siahajú korene Podlavíc. Po odpoveď som siahla do publikácie Vladimíra Sklenku a Marcela 
Pecníka s názvom Radvaň, v ktorej sa píše:
     „Podlavice patrili medzi najstaršie obce, ktoré vznikli v radvanskom chotári. Vyvinuli sa na ceste, ktorá viedla pôvodne do 
Turca – spájali sa tu pôvodné cesty do Turca z Banskej Bystrice a Radvane.       Pôvod Podlavíc je oveľa zamotanejší, než by 
sme si možno mysleli, ak vás to, milí čitatelia, zaujíma, pokračovať môžeme v nasledujúcom čísle, alebo si  v knižnici 
požičajte monografickú publikáciu Radvaň, v ktorej sa dočítate viac. 
                                                                                                                               Ľubica Laššáková
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FK JUPIE
Banská Bystrica-Podlavice

    Vážení športoví čitatelia. O futbalovom klube Jupie 
Podlavice som písal v  poslednom občastníku.  
Najnovšie novinky v klube sú také, že FK Jupie 
Podlavice začal spolupracovať od tohto ročníka 
2012/2013 s FK Badín. Ich spolupráca je len v 
mládežníckych družstvách. Mužstvo mladších žiakov 
A,B (U13,U12) hráva 1.ligu na ihrisku v Podlaviciach. 
Starší žiaci A,B (U15,U14) hrajú v Badíne. Dorastenci 
U18 a U16 hrajú 2.ligu na ihrisku v Podlaviciach. 

Ďalší dorastenci U19 a U17 hrávajú v Badíne. 
Mužstvo mužov ostalo nezmenené, hrajú 4.ligu juh 
na ihrisku v Podlaviciach. Teraz sa už končí 
jesenná časť futbalovej sezóny.  Rozpis jarných 
zápasov si budete môcť prečítať v našich tabuliach 
v Podlaviciach a Skubíne. Týmto by chcel FK Jupie 
Podlavice Vás všetkých pozvať na naše futbalové 
zápasy jarnej časti.                                             

                                                      Ivan Beňo   

     Rada by som opísala kultúrne podujatia a 
oslavy v našej prímestskej časti  Banská Bystrica - 
Podlavice, vtedy obec Podlavice, o ktoré sa 
zaslúžili  vtedajší učitelia:  pán Ján Švec - vtedy 
riaditeľ ZDŠ a jeho manželka pani učiteľka 
Vierka Švecová. Hoci som už sama na dôchodku, 
dodnes s láskou spomínam na svojich učiteľov, 
ktorí boli dušou našej vtedy ešte dediny Podlavice 
a udávali tón kultúrno-spoločenským akciám.

     Ja som ako 
šesťročná nastúpila k 
našej pani učiteľke 
ako prváčka a veru 
dnes sa už takí učitelia 
as i  nerod ia . Ma la 
veľmi dobrý prístup  a 
bolo jej jedno či dieťa 
bolo chudobné  /lebo  v 
50-tich rokoch  o 
takých núdza nebola/, 
či bolo cigánča a tých 

sme mali  v našej škole neúrekom alebo bolo z 
lepšej rodiny. Bola ku všetkým láskavá, ako 
matka, keď sme nemali desiatu, doniesla nám 
aspoň kávu alebo kakao s kúskom chleba. 
Naučila nás prvé písmenká, naučila nás všetkých 
čítať,  písať a hlavne nás naučila prejavovať úctu 
a lásku voči starším.      To ale píšem len preto, 
aby ste vedeli aká to bola múdra a dobrá žena,  
no a bola hlavne aktívna a tak v našej dedine sa 
neustále niečo konalo. 

     Začínalo sa to Fašiangami, povymýšľala 
rôzne masky, ktoré aj samozrejme ušila, no a 
nástup masiek niekedy aj viac ako 50  bol 
veľkolepý, od obeda sa obsadzovali  miesta. 
Okolo celej sály sedeli  staré tetky, fašiangovali 
fašiangovníci, pochovávala sa basa. Podlavické a 

Pršianske fašiangy navštevovali aj  hostia z okolia./ 
Teraz znovu už piaty rok sa v našej prímestskej časti 
obnovila tradícia pochovávania basy/. 
Nasledovali  oslavy MDŽ, kde deti pod jej vedením a 
vedením pána riaditeľa, ktorý viedol spevácky súbor,  
boli ozaj na vysokej úrovni. Vždy boli ocenené 
viacnásobné matky, ktorým svojim programom vzdali 
hold.

     Keď už spomínam na pána 
riaditeľa Šveca, spolu s ním 
sme sa zúčastňovali „Súťaže 
t v o r i v o s t i m l á d e ž e “  v 
z b o r o v o m s p e v e , 
s d o p r o v o d o m n a š i c h 
harmonikárov, žiakov našej 
školy. V súťažiach sme sa stále 
umiestňovali na popredných 
miestach. Takt iež musím 
pripomenúť, že náš  spevokol 

sa zúčastňoval pri rôznych akciách, ktoré sa 
uskutočňovali na      našom MNV /svadby, „Uvítanie 
detí do života“, atď./. 
    
     1.Máj to bola u nás veľká udalosť. Už v predvečer 
1.Mája sme sa stretli na dedine pri tabuli padlých 
hrdinov - druhej svetovej vojny a ráno svorne celá 
dedina išla na oslavy do Banskej Bystrice, samozrejme 
pešo. Hlavne dobrovoľne bez donútenia, nie ako to 
teraz deklarujú, že nás nútili. Nás teda nie! Spolu sme 
prešli sprievodom cez námestie a mnohí z nás išli 
rovno na bystrický Amfiteáter, kde bol cele popoludnie 
kultúrny program.  
     
     To, že Podlavičania boli aktívni, svedčí aj účasť na 
Československej spartakiáde, kde sa naším ženám 
pod vedením pani učiteľky Vierky Švecovej podarilo 

prebojovať až do Prahy.  Musím spomenúť , že v tom 
čase bol jediný  televízor v dedine a tak nám teta 

D lhošová vy lož i l a te lev ízor do okna 
a samozrejme, kto sa pretlačil  medzi prvými 
mohol túto udalosť sledovať a pozerať naše 

podlavické ženy na obrazovke. Klamala by som, 
keby som povedala, že sme ich aj uvideli. Už si 
na to totižto nepamätám. 
  
Chcela by som  pripomenúť hranie divadla 
v prírode /v Malej  Kyncľovej - terajší lesopark/. 
Pani  učiteľka nám pošila  všetkým na 
vystúpenie kostýmy a  jej  syn nás povyvážal do 
Malej  Kyncľovej na bicykli. Režírovala a 
pripravovala ochotnícke divadlo v Podlaviciach, 
ktoré v tom čase bolo na vysokej úrovni. 
Nepotrebovala žiadnych sponzorov, všetko 
zabezpečila sama so svojou rodinou. 
V 60-tich rokoch pri otvorení nášho nového 
kultúrneho domu, ktorý si  postavili občania 
Podlavíc svojpomocne, v rámci akcie Z, 
pripravili spolu s manželom a učiteľským 
zborom, veľkolepý kultúrny program, ktorého sa 
zúčastnil aj Kambodžský princ Norodo-Sihanuk 
a program snímala aj československá televízia. 
Mohla by som o aktivitách týchto dvoch 
neskutočne zanietených ľudí ešte veľa písať, 
urobili ozaj veľa pre našu dedinu a možno by 
boli urobili ešte viac, ale keďže boli hlboko 
veriaci, napriek ich zásluhám ,napriek ich 
čistému charakteru , napriek tomu, že sa vo 
veľkej miere podieľali na stavbe novej 
Základnej školy, im už nebolo umožnené v nej 
ďalej  pracovať. Obidvaja už dávno umreli, ja a 
ani mnoho mojich spoluobčanov, nemôžeme na 
nich zabudnúť. 
     Pokladala som si za povinnosť Vám o nich 
napísať, aby ste vedeli, akí vzácni ľudia žili 
medzi nami a až keď ich už tu niet, vtedy si  na 
nich s láskou spomínam.

Elena Šúpolová

TRADIČNÉ PODUJATIA A VEREJNÉ OSLAVY V PODLAVICIACH
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Viete , že Občianska Rada 
má svoje pravidelné zasadnutia každý 
druhý utorok v mesiaci o 17,30 hod. v ZŠ 
Podlavice na Gaštanovej ulici. 
OR má svoju webovú stránku, 
na ktorej môže vyhľadať  informácie o 
činnosti  OR
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